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BR.0052-15-2/11  

 
 

Protokół Nr XV/2011 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 1 grudnia 2011 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 23.10. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XIV sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

6. Dyskusja nad budŜetem gminy na 2012 rok  
7. Wolne głosy i wnioski. 
8.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił się o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w 
sprawie  zmiany uchwały  Nr 101/XIII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 października 
2011r. w sprawie określenia wzorów formularzy  informacji i deklaracji podatkowych. Wójt 
dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował wprowadzenie w/w  
uchwały w pkt 6 porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie porządek obrad 
wraz z wprowadzoną zmianą.  W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Porządek obrad po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XIV sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 



 2 

6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały  Nr 101/XIII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
października 2011r. w sprawie określenia wzorów formularzy  informacji i deklaracji 
podatkowych. 

7. Dyskusja nad budŜetem gminy na 2012 rok  
8. Wolne głosy i wnioski. 
9.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XIV sesji.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk złoŜył wniosek o doprecyzowanie jego 
wypowiedzi w wolnych głosach i wnioskach w  sprawie oznakowania drzewa prosił, aby  
dopisać przy ul. Swarzędzkiej w Kicinie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XIV sesji 
wraz z wprowadzoną zmianą.  W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Protokół XIV sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 rok. 
 Zastępca Skarbnika Adrian Nowak przedstawił autopoprawkę oraz dokonał 
uzasadnienia w/w uchwały.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, natomiast autopoprawka została komisji 
przedstawiona, ale nie była podpisana w związku z tym nie była przedmiotem dyskusji komisji. 
 Radny Andrzej Moczulski odniósł się do powiększenia planowanych wydatków na 
zakup notebooków dla radnych, zwrócił uwagę, Ŝe zakup sprzętu nie rozwiąŜe problemu 
gdyŜ trzeba będzie kserować materiały sesyjne dla sołtysów, dla których nie przewidziano 
zakupu notebooków.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych przedstawiła wniosek Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia w sprawie wprowadzenie do budŜetu gminy po 
stronie wydatków kwoty 50 535,00 zł z przeznaczeniem na wymianę wiat przystankowych 
zlokalizowanych wzdłuŜ drogi wojewódzkiej nr 196 na terenie Koziegłów i Czerwonaka. Po 
rozpoznaniu tematu okazało się, Ŝe będą to dwie wiaty duŜe, sześć średnich oraz pięć 
zadaszeń. Wiceprzewodnicząca Rady prosiła o poparcie wniosku i przegłosowanie.   
 Radny Wojciech Skrzekut pokazał na slajdach zniszczone przystanki. Zwrócił uwagę, Ŝe 
zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym zadaniem własnym gminy jest 
budowa, przebudowa i remont wiat przystankowych. Radny prosił o poparcie wniosku Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera wyjaśniła, Ŝe Komisja 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zwróciła się  z w/w wnioskiem do Komisji BiF 
która negatywnie go zaopiniowała i zdecydowała, aby  sprawę przełoŜyć do następnej sesji. 
Komisja zwróciła się pisemnie z wnioskiem do Wójta o przedstawienie kondycji finansowej 
spółki „Transkom” dopiero po otrzymaniu informacji komisja podejmie decyzje. 
Przewodnicząca podkreśliła, Ŝe we wniosku Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia zabrakło wskazania finansowania. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych powiedziała, Ŝe podjęcie decyzji dzisiaj 
załatwi sprawę jeszcze w tym roku. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe odpowiedzialność za przystanki ponosi firma 
„Transkom”, zgodnie z ustawą od stycznia bieŜącego roku gmina jest odpowiedzialna za 
utrzymanie przystanków.   
 W tym temacie głos zabrali radni: Jacek Sommerfeld, Zbigniew Hornik, 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe jeśli radni przyjmą wniosek  w sprawie wiat 
przystankowych to dzisiaj autopoprawką wprowadzi środki do budŜetu natomiast jeśli radni 
odrzucą wniosek wówczas  nie zgłosi autopoprawki.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała o konieczność zakupu quada. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe samochód będzie konieczny w okresie 
zimowym, aby przejechać przez teren sportu, rekreacji i wypoczynku w Owińskach.  
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odnosząc  się do wypowiedzi radnego 
Andrzeja Moczulskiego powiedział, Ŝe po zakupie notebooków rzeczywiście koszty będą 
ograniczone tylko częściowo, gdyŜ do sołtysów materiały będą rozwoŜone, obiecał wrócić 
do tematu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia o wprowadzenie do budŜetu gminy po stronie 
wydatków kwoty 51 000,00 zł z przeznaczeniem na wymianę wiat przystankowych. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 
głosami przy 2 przeciw i 2 wstrzymujących się. 
 Następnie Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt  
w/w uchwały wraz z autopoprawką i wprowadzoną zmianą. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się 
i stanowi załącznik nr  2  do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 13/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia  16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Skarbnika Adrian Nowak przedstawił autopoprawkę oraz dokonał 
uzasadnienia w/w uchwały. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała pozytywnie projekt w/w uchwały. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt  w/w 
uchwały wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr  3  
do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały  Nr 101/XIII/2011 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
października 2011r. w sprawie określenia wzorów formularzy  informacji i deklaracji 
podatkowych. 
 Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Mariusza Poznańskiego w pkt - 
Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt  w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  4  do protokołu. 
 
Ad.7. Dyskusja nad budŜetem gminy na 2012 rok. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe budŜet na 2012 rok jest ambitny i 
proinwestycyjny. Planuje się wykonanie inwestycji o 90% więcej niŜ w roku obecnym. Prosił, 
aby przy składaniu wniosków do przygotowanego budŜetu przewidzieć skutki składanych 
propozycji. 
 Zastępca Skarbnika Adrian Nowak przedstawił prezentację multimedialną projektu 
budŜetu na 2012  rok. Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poprosił poszczególne komisje o 
przedstawienie opinii na temat projektu budŜetu. 
  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak przedstawił opinię komisji, która zaproponowała zdjęcie środków w wysokości 
1 200 000 zł z następujących zadań: 

1. Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych – CRKF AKWEN  § 6050 – 550 000 zł: 
− wymiana boksów kasowych 
− wymiana płyt zadaszenia wiaty przed wejściem na pływalnię  
− wymiana schodów na zjeŜdŜalni 
− budowa groty solnej  
− nagłośnienie 

2. Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych  § 6050 – 250 000 zł zadanie:  i147  
modernizacja, rozbudowa i doposaŜenie terenów sportu, rekreacji i wypoczynku – 
przebudowa stacji transformatorowej dla obiektów kąpieliska w Owińskach. 

3. Zakup usług pozostałych  § 4300 – z zaplanowanych 128 000 zł zdjąć kwotę 50 000 zł z 
zadania: konserwacja trafostacji. 

4. Zakup usług pozostałych   § 4300 – z zaplanowanych 750 000 zdjąć kwotę 350 000 zł   



 4 

 
Zdjęte w/w środki komisja proponowała wprowadzić na następujące zadania: 

1. Rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg, Paragraf 6050 Wydatki inwestycyjne : 
Oświetlenie na terenie gminy – komisja proponuje dopisać: oświetlenie zieleńca przy 
ul. Leśnej w Czerwonaku oraz oświetlenie na osiedlu 40-lecia ( zejście z osiedla na ul. 
OkręŜną przy lesie) – 100 000 zł. 

2. Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, Wydatki inwestycyjne § 6050 – komisja 
proponuje wprowadzić zadanie: opracowanie koncepcji i wykonanie tych projektów 
- elementy zwiększające bezpieczeństwo na drogach gminnych i przy przejazdach 
kolejowych na terenie gminy -  100 000 zł. 

3. Zakup i modernizacja wiat przystankowych – 50 000 zł.  
4. Modernizacja placów zabaw – 50 000 zł. 
5. Koncepcja zagospodarowania centrów wsi gminnych: Kicin, Kliny, Miękowo, 

Bolechowo i Bolechowo-Osiedle pod kątem celu publicznego Rozdział 70005 – 
gospodarka gruntami i nieruchomościami – 100 000 zł. 

6. Zwiększenie środków na poŜytek publiczny – 50 000 zł. 
7. Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, Wydatki inwestycyjne § 6050 – komisja 

proponuje wprowadzić zadanie: wykonanie elementów ograniczających przejazd 
samochodów cięŜarowych – ul. Swarzędzka w stronę Janikowa – 50 000 zł. 

8. Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne, Wydatki inwestycyjne § 6050 – budowa dróg 
gotowych do realizacji i przy uregulowanym statusie gruntów – 700 000 zł 

 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja analizując przedłoŜony projekt budŜetu na 2012 rok rozpoczęła od sprawdzenia, czy 
zostały ujęte w projekcie wnioski, które  komisja składała do budŜetu na 2012 rok we wrześniu. 
Komisja stwierdziła, Ŝe nie zostały ujęte następujące wnioski: 

1. Budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Owińskach. 
2. Opracowanie koncepcji rozbudowy GOK ”Sokół”. 

 Na posiedzeniu komisji Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska wyjaśniła, iŜ 
budowa sali  to zbyt duŜe koszty ok. 8 000 000 zł. 
 Komisja nie otrzymała odpowiedzi od Wójta na wniosek złoŜony przed opracowaniem 
budŜetu w sprawie opracowania koncepcji zagospodarowania terenów przy ul. Bydgoskiej w 
Owińskach na cele oświatowe. Być moŜe koncepcja rozwiązałaby w przyszłości sprawę 
budowy sali gimnastycznej, widowiskowej – korzystając z moŜliwości uzyskania środków 
zewnętrznych.   
 Komisja wyraziła nadzieję, Ŝe dla działalności kulturalnej znajdzie się miejsce przy 
planowaniu zagospodarowania obiektu zakupionego w Koziegłowach.   
 Ze zdziwieniem natomiast komisja przyjęła duŜe nakłady na niektóre inwestycje i 
remonty przewidziane dla CRKF AKWEN, szczególnie na: 
- I etap rozbudowy pływalni 1 000 000 zł  
- Rozbudowa Akwen Marina  100 000 zł ( tereny zalewowe) 
 Inne pozycje dotyczące oświaty, kultury i sportu  nie budzą sprzeciwu komisji.  
 Komisja sygnalizuje, Ŝe duŜe zadania inwestycyjne często przysłaniają, czy wręcz 
eliminują zadania małe, mniej kosztowne, a mające duŜe znaczenie dla środowisk lokalnych 
np. boisko w Klinach, czy plac zabaw w Promnicach. 
 Cieszy fakt, Ŝe w projekcie budŜetu znalazły się środki na remont Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Czerwonaku ( 60 000 zł) o co komisja wnioskowała w roku ubiegłym. Natomiast 
filia Gminnej Biblioteki Publicznej w Koziegłowach pracuje w urągających kulturze warunkach 
lokalowych, przy duŜej ilości mieszkańców. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja przeanalizowała projekt budŜetu w zakresie kompetencji komisji. 
Komisja wnioskowała, aby w przypadku zgłaszania ewentualnych korekt budŜetu nie 
dotyczyły one wydatków rozdziału 71004 – plany zagospodarowania przestrzennego, o to by 
w wydatkach dotyczących zakupów związanych z gospodarką nieruchomościami 
uwzględnić realizację zadań na cele społeczne w sołectwach. Ponadto komisja uwaŜa, Ŝe 
naleŜy zrealizować wydatki zapisane w § 6300 – odwodnienie i chodnik przy ul. Poznańskiej w 
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Kicinie, zdaniem komisji  naleŜy realizować zadanie, niefortunny jest zapis, Ŝe naleŜy rozwaŜyć 
udział gminy w przedsięwzięciu.  
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski powiedział, Ŝe komisja z 
radością przyjęła znaczny wzrost zaplanowanych środków na inwestycje. Opiniuje projekt 
budŜetu pozytywnie. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe 
komisja przy współudziale kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
przeanalizowała projekt budŜetu na 2012 r. w zakresie kompetencji komisji. Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt budŜetu i zwróciła się z wnioskiem o termomodernizację 
zasobów lokalowych przy ul. Gdyńskiej 84 jeśli znajdą się środki w trakcie roku budŜetowego. 
 Komisja Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zaopiniowała pozytywnie 
projekt budŜetu. Przewodnicząca komisji  Renata Walerych zwróciła uwagę, Ŝe nie zostały 
uwzględnione wnioski komisji zwłaszcza w zakresie bezpieczeństwa. Komisję zaniepokoiła 
niska kwota przeznaczona na doŜywianie dzieci w świetlicach socjoterapeutycznych. 
Ponadto komisja zwróciła uwagę na fakt, iŜ przybywa w gminie liczba osób w wieku 
podeszłym, która wymaga opieki i wsparcia, a kwota zarezerwowana na opiekę nad 
seniorami jest niska. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe 
przygotowana przez komisję opinia wskazuje uwagi, do których Wójt moŜe odnieść się i 
przedstawić na następnej sesji jednoznaczną opinię. Komisja po przeanalizowaniu uwag do 
projektu budŜetu zaproponowanych przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług 
w większości odniosła się pozytywnie jednak z pewną róŜnicą zdań:  
1) Zakup usług pozostałych § 4300 – z zaplanowanych 750 000 Komisja BudŜetu i Finansów 
proponuje zdjęcie środków w wysokości 300 000 zł, pozostawiając 50 000 zł na place zabaw, 
Komisja Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług  proponowała zdjęcie 350 000 zł.  
2) Koncepcja zagospodarowania centrów wsi gminnych: Kicin, Kliny, Miękowo, Bolechowo i 
Bolechowo-Osiedle pod kątem celu publicznego § 70005 – gospodarka gruntami i 
nieruchomościami. Komisja proponuje dopisać miejscowość Koziegłowy i zwiększyć zadanie 
do kwoty  150 000 zł. 
3) Zakup i modernizacja wiat przystankowych – 50 000 zł. Komisja pozostawiła wniosek do 
rozpatrzenie przez Wójta.   
 Ponadto komisja proponuje zdjęcie kwoty 500 000 zł z Rozdziału 60014 Drogi Publiczne 
Powiatowe, Paragraf 6300 – Odwodnienie i chodnik przy ul. Poznańskiej w Kicinie ( zadanie 
Powiatu) z przeznaczeniem na opracowanie koncepcji sali widowiskowej w Koziegłowach. 
 Komisja zwróciła uwagę na duŜe środki zarezerwowane przez Akwen, na brak 
wyszczególnienia kwot na poszczególne zadania, przewodnicząca poddała w wątpliwość 
budowę groty solnej. 
 Radna Maria Libera poddała do rozwaŜenia propozycje przedstawioną w projekcie 
budŜetu - 100 000 zł na budowę boiska w Koziegłowach. Mając na uwadze wcześniejsze 
propozycje Wójta co do miejsca budowy boiska, poinformowała, Ŝe być moŜe gmina 
przejmie boisko w Kicinie, które trzeba będzie rozbudować. Zdaniem radnej uregulowanie 
spraw będzie  wymagało czasu. W związku z tym radna proponuje zdjęcie 100 000 zł z w/w 
zadania i przeznaczenie środków na opracowanie koncepcji sali widowiskowej w 
Koziegłowach. 
 Radna Maria Libera nie widzi potrzeby wyciszenia hali sportowej w Czerwonaku w 
związku z tym proponuje zdjęcie kwoty 250 000 zł z tego zadania i przeznaczenie jej na 
opracowanie koncepcji sali widowiskowej w Koziegłowach. 
 Radny Marek Pietrzyński uwaŜa, Ŝe budŜet powinien odzwierciedlać cele i zadania 
strategiczne gminy. Radny przedstawił analizę kształtowania się planu budŜetu gminy na 
przestrzeni kilku lat w okresie od 2005 do 2012 roku. Analiza stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. Przedstawiony projekt budŜetu zdaniem radnego jest ambitny i trudny do 
zrealizowania. Planowany deficyt powinien być w wysokości nieprzekraczającej kwoty 
przychodów pochodzących z tytułu wolnych środków, stanowiących źródło jego pokrycia. 
Wydatki ponad kwotę zwiększającą deficyt, sfinansowane z tytułu zaciągniętego kredytu, czy 
poŜyczki powinny mieć w budŜecie wskazane cele i określone konkretne ich przeznaczenie.  
 Radny Andrzej Moczulski powiedział, Ŝe trzeba zwiększać dochody, a nikt nie wskazuje 
jak to zrobić. Podkreślił, Ŝe gmina realizuje inwestycje, które w późniejszym czasie generują 
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duŜe środki, zdaniem radnego naleŜy inwestować w zadania, które przyniosą  zyski albo 
przynajmniej zarobią na siebie. Powiedział, Ŝe sołectwo Promnice, które reprezentuje nie ma 
placu zabaw, w projekcie budŜetu nie zaplanowano środków na jego budowę. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał, na jaki kościół zarezerwowano środki w projekcie 
budŜetu, czy ujęto środki na opłaty za przystanki – w sierpniu Rada Gminy podjęła uchwałę. 
Radny zaproponował zatrudnienie osoby, która raz w tygodniu będzie udzielała informacji  
mieszkańcom na temat pozyskiwania środków zewnętrznych. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał dlaczego nie odbyło się szkolenie dla nowych 
radnych z zakresu budŜetu. Radny zaproponował, aby z zarezerwowanych w projekcie 
budŜetu środków dla Akwenu(1000 000zł) pozostawić część środków na zadania niezbędne 
do wykonania, a pozostałe środki przeznaczyć na koncepcję budowy boiska ze sztuczną 
nawierzchnią w Koziegłowach. Radny widzi konieczność budowy centrum wolnoczasowego 
w Koziegłowach w partnerstwie publiczno-prywatnym. Radny popiera wniosek Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia w sprawie ograniczenia prędkości ruchu przy ul. 
Piłsudskiego w Koziegłowach. W związku z tym proponuje przeznaczyć kwotę w wysokości 
40 000 zł z zaoszczędzonych środków na budowę progów zwalniających. Radny zapytał czy 
w projekcie budŜetu zarezerwowano środki na remont budynku przy ul. Kwiatowej w 
Koziegłowach oraz na budowę jakich parkingów zarezerwowano środki. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe zbyt 
mało środków(20 000 zł) zarezerwowano dla świetlic socjoterapeutycznych na zakup 
Ŝywności dla dzieci zwróciła się o poszukanie środków na w/w zadanie. Zdaniem radnej 
naleŜy zastanowić się nad rehabilitacją dla osób starszych w Czerwonaku. Przewodnicząca 
komisji widzi konieczność  wyciszenia hali sportowej w Czerwonaku dlatego sprzeciwia się 
wnioskowi zdjęcia środków z tego zadania.  
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zgłosił wniosek, aby zwiększyć 
zatrudnienie osoby odpowiedzialnej za utrzymanie boiska w Owińskach do całego roku, na 
dzień dzisiejszy osoba ta jest zatrudniona w okresie od kwietnia do listopada.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poparł wniosek radnego Roberta 
Maciejewskiego, poinformował, Ŝe osoba opiekująca się boiskiem, pracuje równieŜ przy 
świetlicy i bibliotece. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poparł 
budowę groty solnej w Koziegłowach. Prosił dyrektora CRKF Akwen o informacje na temat 
finansowego bilansu budowy groty. Radny powiedział, Ŝe mieszkańcy oczekują budowy 
dobrych dróg i kanalizacji.  Radny widzi teŜ potrzebę budowy boiska w Koziegłowach, 
dlatego naleŜy podjąć decyzję o lokalizacji oraz wydatkowania środków.  
 Radny Jacek Sommerfeld wnioskował o zarezerwowanie środków w wysokości 10 000 
zł w dziale 921 – Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego na obchody Święta 
Niepodległości w gminie. 
 Radna Tatiana Kędziora zwróciła uwagę, Ŝe zarezerwowano środki na zadania 
Akwenu, które były juŜ wcześniej realizowane. Cieszy fakt ujęcia w budŜecie środków na 
wyciszenie hali sportowej w Czerwonaku, radna zwróciła się z wnioskiem o zarezerwowanie 
środków na miejsca parkingowe przy hali sportowej. 
 Zdaniem radnego Leszka Lesiczki naleŜy zastanowić się nad rekreacyjnym 
wykorzystaniem terenu wokół Dziewiczej góry np. trasy narciarskie oraz nad lepszym 
połączeniem miejscowości gminnych . Zwrócił uwagę, Ŝe mówi się o duŜych inwestycjach 
pomijając małe jak np. boisko w Klinach.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się z następującymi pytaniami z prośbą 
o udzielenie odpowiedzi na następnej  sesji: 
- jaki będzie podział zadania – budowa chodników i ścieŜek rowerowych § 6050 -  zdaniem 
radnego kwota 1 000 000 zł przeznaczona na w/w   zadanie będzie niewystarczająca, 
- czy w zadaniu – DowoŜenie dzieci do szkół, rozdział 80 113 - ujęto dowoŜenie dzieci z 
miejscowości: Mielno i Kliny do szkoły w Kicinie,  jeśli nie to prosił o zarezerwowanie środków, 
- zadanie -  Odwodnienie i chodnik przy ul. Poznańskiej w Kicinie, radny prosił komisję BudŜetu 
i Finansów o zastanowienie się nad wnioskiem usunięcia zadania i przeznaczenia środków na 
opracowanie koncepcji sali widowiskowej w Koziegłowach. Radny widzi konieczność 
realizacji zadania w Kicinie, inwestycja jest waŜna dla mieszkańców naszej gminy. Od dawna 
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wiadomo, Ŝe Powiat nie będzie realizował inwestycji, na którą przeznaczył 700 000 zł, a gmina 
500 000 zł. a inwestorem zastępczym ma być Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka” . 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów powiedziała, Ŝe komisja otrzymała 
informację, iŜ Powiat nie ma określonego terminu na realizację zadania w związku z tym 
rezerwowanie środków gminnych na zadanie jest bezpodstawne. Ponadto zwróciła uwagę, 
Ŝe Powiat przeznacza tylko 200 000 zł więcej niŜ Gmina Czerwonak.  
 Sołtys sołectwa Kicin Helena Stachowiak poparła wniosek Wiceprzewodniczącego 
Rady Piotra Picyka w sprawie pozostawienia w projekcie budŜetu środków na odwodnienie i 
chodnik przy ul. Poznańskiej w Kicinie. Sołtys powiedziała, Ŝe nie znalazła w budŜecie środków 
na dokumentację świetlicy w Kicinie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował zwiększenie środków na 
poŜytek publiczny w zakresie szkolenia i wypoczynku w wysokości 50 000 zł kaŜdy. W związku z 
licznym wnioskami komisji o zdjęcie środków zarezerwowanych na pływalnię Przewodniczący 
Rady prosił o przygotowanie zestawienia, bilansu jakie są dokładne przychody i dochody 
pływalni w okresie ostatnich kilku lat. Zwrócił się o przedstawienie szczegółowego projektu 
realizacji inwestycji na pływalni, aby poznać ich koszty i zasadność tych działań. 
Zaproponował przedstawienie zagadnienia radnym na Komisji BudŜetu i Finansów, która 
odbędzie się przed następna sesją.  W kontekście zadań rezerwowych Przewodniczący Rady 
zwrócił uwagę na przejazd kolejowy w Bolechówku, który będzie bardzo niebezpieczny. 
Zaproponował rozmowę z Marszałkiem  w celu przeznaczenia środków na zabezpieczenie 
przejazdu, jeśli okaŜe się, Ŝe Urząd Marszałkowski nie moŜe wydatkować tych środków 
wówczas  warto zastanowić się nad zarezerwowaniem ich w budŜecie gminy w ciągu roku.   
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk prosił, aby przedstawić radnym obok kosztów 
na realizację inwestycji na pływalni  zakres tematyczny inwestycji, jakie elementy zostały 
zrealizowane. Odnosząc się do zapewnienia bezpieczeństwa przy przejeździe kolejowym w 
Bolechówku poinformował, Ŝe kilka miesięcy temu Komisja Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa, w której uczestniczył Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak oraz 
przedstawiciel PKP zwracała uwagę na  niebezpieczne przejazdy między innymi w 
Bolechówku. W związku z tym Wiceprzewodniczący Rady  zapytał jakie podjęto dotychczas 
działania i kiedy będą realizowane.    
 Wójt dokonał podsumowania dyskusji i odniósł się do wniosków jakie sformułowali 
radni: 
- wyjaśnił, Ŝe inwestycje planowane na 2012 r. wybrane zostały w taki sposób by nie 
pogłębiać deficytu gminy; 
- omówił temat komunikacji i planów aglomeracyjnych, dopłat związanych z zakończeniem 
projektu „Puszcza Zieleninka”, moŜliwości zakupu budynku w Koziegłowach przy ul. 
Kwiatowej; 
- zwrócił się do Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług z pytaniem czy 
sformułowany został wniosek, w którym komisja zmienia przeznaczenie wydatków 
zaplanowanych przez CRKF „AKWEN” i czy był konsultowany z dyrektorem jednostki; dodał, 
Ŝe pływalnia jest wizytówką Gminy i waŜne jest  dbanie o jej rozwój i bezpieczeństwo; 
- odnosząc się do wniosku wykreślenia zadania i147 modernizacja, rozbudowa i doposaŜenie 
terenów sportu, rekreacji i wypoczynku – przebudowa stacji transformatorowej dla obiektów 
Kąpieliska w Owińskach wyjaśnił, ze względów bezpieczeństwa inwestycja jest konieczna; 
- odnosząc się do wniosku Leszka Lesiczki o budowę tras narciarskich w oparciu o zbocza 
Dziewiczej Góry wyjaśnił, Ŝe gmina nie moŜe realizować inwestycji nie na własnym terenie; 
- odnosząc się do wniosku o wykreślenie zadania dotyczącego  wygłuszenia hali sportowej 
powiedział, Ŝe dzięki tej inwestycji hala mogłaby być wykorzystywana do innych, nie tylko 
sportowych, celów i zarabiać na siebie; 
- odnosząc się do wniosku o zabezpieczenie środków na realizacje celu publicznego we 
wsiach: Kicin, Kliny, Miękowo, Bolechowo, Bolechowo - Osiedle – wskazał na koszty związane 
z utrzymywaniem budynków i rozszerzonej działalności GOK Sokół; 
- odnosząc się do wniosku Komisji Oświaty, Kultury i Sportu dotyczącego budowy sali 
gimnastycznej w Owińskach wyjaśnił, Ŝe projekt został juŜ przygotowany, jednak nie jest to 
hala pełnowymiarowa, o co postulowali inni radni; 
- odnosząc się do wniosków o budowę boiska pełnowymiarowego w Koziegłowach wskazał 
na moŜliwość realizacji tego zadania w Kicinie, na obiekcie LKS Kicin; 
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- przekazał informacje o problemach finansowych klubu „Błękitni” Owińska; 
- odnosząc się do wniosku Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Marii Libery w sprawie 
budowy Centrum Wolnoczasowego w Koziegłowach wyjaśnił, Ŝe moŜliwość realizacji wniosku 
pojawi się w momencie kupna budynku przy ul. Kwiatowej w Koziegłowach; 
- zgodził się z sugestią Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  o nieograniczenie 
wydatków na realizacje miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego; 
- odnosząc się do odwodnienia ul. Poznańskiej w Kicinie przypomniał, Ŝe jest to droga 
powiatowa i do zadań właściciela drogi naleŜy realizacja inwestycji; dodał, Ŝe budowa 
odwodnienia przez Związek Międzygminny  nie jest moŜliwa ze względu na to, Ŝe związek ma 
zapisane w statucie realizację kanalizacji sanitarnej, a nie deszczowej; 
- odniósł się do kwestii przejścia dla pieszych w Owińskach i w Miękowie oraz do budowy 
barierek na przejściu kolejowym w Potaszach; 
- odnosząc się do wniosku Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewy Banaszak o 
program rehabilitacyjny dla osób starszych powiedział, Ŝe w pierwszej kolejności naleŜy 
dokonać diagnozy tematu; 
- odnosząc się do dotacji dla kościołów w Kicinie i Owińskach wyjaśnił, Ŝe kościoły otrzymały  
dotację w wysokości ok. 300 tys. kaŜdy;  
- odnosząc się do wniosku o finansowanie  dowozu dzieci ze wsi Kliny, Mileno do Szkoły 
Podstawowej w Kicinie wyjaśnił, Ŝe po analizie tematu okazało się, Ŝe dowozu wymaga 6 
dzieci z tego rejonu, które mogą korzystać z komunikacji publicznej; 
-  zauwaŜył, Ŝe w kaŜdej z miejscowości gmina realizuje róŜne inwestycje, z myślą o 
mieszkańcach i rozumie niedosyt mieszkańców; 
- pod znakiem zapytania są następujące inwestycje: odwodnienie ul. Poznańskiej w Kicinie i 
ul. Szkolnej Kicin – Czerwonak; 
- podkreślił, Ŝe tematem trudnym i kosztownym jest uzbrojenie terenów w Bolechowie, jednak 
jest to jedna z szans na rozwój w tej części gminy; 
- przedstawił przygotowany wariant oszczędnościowy: zamroŜenie płac w urzędzie, realizacja 
inwestycji dochodowych, ograniczenie wydatków bieŜących; 
 Przewodniczący Rady wskazał na konieczność realizacji uzbrojenia terenów w 
Bolechowie, jako szansy dla Gminy i podkreślił, Ŝe nie moŜna rezygnować z tego zadania. 
 Radny Andrzej Moczulski wskazał, Ŝe kanalizacja w Promnicach powstała, poniewaŜ 
trzeba było podłączyć Owińska i Potasze oraz miejscowości z gminy Suchy Las do sieci 
kanalizacyjnej. Mieszkańcy są zadowoleni z tej inwestycji, ale nie moŜna mówić, Ŝe powstała 
ona z myślą o nich. Odnosząc się do realizacji uzbrojenia terenów w Bolechowie naleŜy 
zwrócić uwagę na działalność prowadzoną przez podmioty zainteresowane kupnem gruntu. 
Zdaniem radnego firmom śmieciowym naleŜy utrudniać zakup terenów  w tym rejonie.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk: 
- odnosząc się do budowy kanalizacji deszczowej w ul. Poznańskiej w Kicinie wyraził nadzieję, 
Ŝe gmina i powiat dojdą do porozumienia w sprawie realizacji inwestycji; 
- odnosząc się do wniosku Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług w sprawie 
przeznaczenia środków na koncepcje zagospodarowania centrum kilku wsi wyjaśnił, Ŝe 
intencją komisji było spojrzenie całościowe, które powinno znaleźć odzwierciedlenie w 
miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego; zaproponował zorganizowanie 
konkursu np.: dla studentów architektury, na stworzenie w/w koncepcji; poddał pod rozwagę 
moŜliwość zamiany gruntów w sołectwie Kliny, tak by gmina pozyskała działkę w centrum wsi; 
 Sołtys sołectwa Kliny Andrzej Kosmowski wyjaśnił, Ŝe są działki gminne, budowlane, 
które moŜna by sprzedać i za uzyskane środki kupić grunt przy głównej drodze, najlepiej w 
Mielnie. Sołtys wskazał na moŜliwość jaką miała gmina na uzyskanie od Agencji Rolnej Skarbu 
Państwa, z której nie skorzystała. Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami 
wyjaśniła, Ŝe  gmina nie moŜe bezpłatnie przejąć gruntów od Agencji – na  przekazanie 
musiałby wyrazić zgodę obecny dzierŜawca, niestety nie wyraŜa on zgody. 
 Wójt zwrócił się do sołtysa o przekazanie informacji na temat moŜliwości zakupu 
terenu od rolnika (ok. 1 ha) w dobrej cenie. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera: 
- odnosząc się do wypowiedzi Wójta na temat zamroŜenia płac w urzędzie wyraziła 
zaniepokojenie, wskazując na związek pomiędzy funkcjonowaniem urzędu a zadowoleniem  
urzędników z otrzymywanej płacy; 
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- zwróciła się z prośbą  by Wójt przeanalizował wnioski złoŜone przez Komisje stałe Rady 
Gminy i przygotował opinię na 12 grudnia br; 
 Dyrektor CRKF „AKWEN”  Anita Matela - Wiczyńska  
- przedstawiła kwoty planowane na wydatki bieŜące pływalni na 2012 r.: 240 tys. zł 
ratownictwo, 252 tys. sprzątanie pływalni, 127 tys. zł ścieki – razem ponad 600 tys. zł kosztów 
stałych; wnioski komisji o zmniejszenie wydatków w tym paragrafie oznaczałoby, zdaniem 
Dyrektora, zamknięcie pływalni; 
-   pozostałe usługi dotyczą przeglądów pływalni, zjeŜdŜalni, druku karnetów, dezynfekcji, itp.; 
- uznała dyskusję nad wydatkami inwestycyjnymi za zasadną, zobowiązała się do 
przygotowania na najbliŜsze posiedzenie Komisji BudŜetu i Finansów zestawienia wydatków 
inwestycyjnych jakie do tej pory zostały poniesione na pływalni; dodała, Ŝe pływalnia 
powstała w 2004 r., koszt budowy 6,8 mln, w 2006 r. dobudowano część rekreacyjną, koszt 1,5 
mln zł, kolejne inwestycje dotyczyły remontów bieŜących; podkreśliła, Ŝe budŜet CRKF Akwen 
to 3,8 mln z czego 3,2 to przychód, z pozostałej kwoty utrzymywany jest stadion w Owińskach, 
kąpielisko, hala tenisowa, hala sportowa, 2 boiska i pływalnia; 
-   odnosząc się do rozbudowy pływalni o grotę solną podkreśliła, Ŝe w miejscowości, w której 
odczuwalna jest uciąŜliwość COŚ inwestycja taka jest poŜądana;  
- wskazała, Ŝe wygłuszenie hali sportowej to koszt szacowany jest na 250 tys. zł; projekt, który 
powstał w 2009 r. jest nadal aktualny; koszty planowane na nagłośnienie to koszty 
ponownego montaŜu po dokonaniu wygłuszenia; dzięki inwestycji wiele imprez kulturalnych 
mogłoby się odbywać na hali; 
- wskazała, iŜ remont holu pływalni polegać będzie na przeniesieniu suszarek do innego 
pomieszczenia ze względu na hałas oraz odnowienie boksów kasowych; 
- przedstawiła plany dotyczące realizacji przystani na terenie rekreacyjnym Marina w 
Czerwonaku – 100 tys. zł to planowane koszty podłączenia prądu i wody oraz wykonania 
basenu portowego umoŜliwiającego wpływanie kajaków i innych mniejszych jednostek, a 
takŜe slipu do wyciągania kajaków;  
- podkreśliła, Ŝe  otwarcie Term Maltańskich nie miało wpływu na ilość klientów pływalni, co 
jest bardzo dobrą wiadomością (5 osób/dzień mniej za okres: październik – listopad). 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się z wnioskiem o przedstawienie 
nakładów i kosztów utrzymania pływalni oraz projektu przebudowy na najbliŜszym 
posiedzeniu Komisji BudŜetu  Finansów. Zwrócił takŜe uwagę, Ŝe koszty utrzymania stadionu w 
Owińskach praktycznie w 100% ponosi Gminny Klub Sportowy „Błękitni”. 
 Odnosząc się do wygłuszenia hali sportowej w celu organizacji imprez masowych 
wyraził wątpliwość co do moŜliwości organizacyjnych w tym obiekcie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odnosząc się do wypowiedzi Dyrektora CRKF 
„AKWEN” wskazał na konieczność wykazania się większą starannością przy planowaniu 
budŜetu i uznał, Ŝe Rada Gminy nie jest traktowana powaŜnie, poniewaŜ usługi typu 
ratownictwo, obsługa pocztowa, czy ścieki znajdują się w budŜecie pod jednym hasłem. 
Zadaniem radnego, wydatki te powinny być wyszczególnione by radni mieli pełen obraz 
zadań jakie dana jednostka planuje oraz by móc dokonywać przesunięć budŜetowych. 
 Zastępca Skarbnika Adrian Nowak wyjaśnił, Ŝe w Rozporządzeniu Ministra Finansów w 
sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz 
środków pochodzących ze źródeł zagranicznych wskazano, iŜ §4300 - zakup usług 
pozostałych obejmuje wszystko co nie jest określone szczegółowo w innych paragrafach – 
stąd usługi wymienione przez Dyrektora CRKF „AKWEN” znalazły się w §4300. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zauwaŜył, Ŝe naleŜałoby uszczegółowić opis 
zadania. 
 Radny Zbigniew Hornik zwrócił się z prośbą o wykonanie na wymiar szafy drucianej na 
sprzęt pływający dla szkół korzystających z pływalni. 
 Radny Andrzej Moczulski wskazał na inwestycje jakie prowadzone są przez gminę 
Suchy Las w Biedrusku i na brzegu rzeki Warty, zwrócił się do Dyrektora CRKF „AKWEN” o 
uaktywnienie Promnic. 
 Projekt uchwały w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 rok stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu. 
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Ad.8. Wolne głosy i wnioski. 
 Sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski w imieniu mieszkańców zwrócił się o 
próbę zablokowania inwestycji: Budowa zakładu produkcji paliw alternatywnych i kompostu 
z odpadów w Bolechowie. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe powstał raport o oddziaływaniu na 
środowisko przygotowany przez inwestora, z którym moŜna zapoznać się w urzędzie gminy. 
Podkreślił, Ŝe gmina ma ograniczone moŜliwości blokowania inwestycji prowadzonych 
zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
 Radny Jacek Sommerfeld zgłosił wniosek o zorganizowanie spotkania klubów 
sportowych. 
 Radny Wojciech Skrzekut poinformował, Ŝe przeprowadzono ankiety na osiedlu 40- 
lecia PRL  między innymi w sprawie zmiany nazwy osiedla. Za zmianą opowiedziało się 10% 
respondentów, przeciw 90%. Radny prosił Wójta o udzielenie informacji na temat komunikacji. 
 Radny Marek Pietrzyński zgłosił wniosek przesunięcia godziny sesji, która odbędzie się 
15 grudnia br. na godz. 9.00. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał czy od czasu uchwalenia 
miejscowego planu dla obszaru w rejonie wsi Annowo Urząd Gminy wydał decyzje. 
Przewodniczący prosił o udzielenie informacji w późniejszym terminie.  
 Przewodniczący podkreślił, Ŝe do jego kompetencji naleŜy wyznaczenie godziny sesji.
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Marka Pietrzyńskiego rozszerzając go o przesunięcie wszystkich sesji na godz. 9.00, W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek został odrzucony 9 
głosami przy 9 za i 2 wstrzymujących się. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiadając na pytanie radnego Wojciecha 
Skrzekuta wyjaśnił, Ŝe spotkał się z trzema radnymi, przedstawicielami firmy Transkom i Miasta 
Poznania w celu szukania rozwiązań trudnej sytuacji związanej z komunikacją.  Poinformował, 
Ŝe w projekcie budŜetu zarezerwowano na dopłatę do firmy „Transkom” kwotę w wysokości   
ponad 4 000 000 zł. w momencie podpisania porozumienia z Miastem Poznań gmina straci 
360 000 zł dopłaty od Marszałka, zdaniem Zastępcy Wójta gmina straci równieŜ około 220 000 
zł, są to koszty, które gmina będzie ponosiła na rzecz ZTM. Zgodnie z nowelizacją ustawy  od 1 
stycznia gmina bez porozumienia z Miastem Poznań nie powinna finansować komunikacji na 
terenie Poznania, gdyŜ nie jest to zadanie gminy. Temat jest trudny, decyzje nie zostały 
jeszcze podjęte.  
 Wójt Mariusz Poznański po raz kolejny prosił o ponowne rozpatrzenia moŜliwości 
przesunięcia godziny rozpoczęcia sesji na godziny poranne. 
 Odnosząc się do tematu komunikacji Wójt poinformował, Ŝe aby podpisać 
porozumienie z Miastem Poznaniem potrzebna będzie zgoda Rady Gminy. Jeśli porozumienie 
zostanie podpisane wówczas  spółka Transkom nadal będzie obsługiwała komunikację, 
autobusy zostaną wyposaŜona w czytniki elektroniczne, spółka otrzyma środki za przejechane 
wozokilometry. Pieniądze za bilety będzie kasował ZTM, a nie PW „Transkom” 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski prosił o nielikwidowanie linii 313, 
która jest bardzo potrzebna. 
 
Ad.9. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XV sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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